
LÕoposici� ve�nal tomba uns pisos de protecci� of icial a

Banyoles

LÕAjuntament ha de renunciar al projecte dels HPO que havia anunciat al

barri de Can Puig

Els ve�ns argumenten que ja tenen prou habitatges, entre  els quals nÕhi ha

dÕemerg�ncia social

Els habitatges de protecci� of icial (HPO) que lÕAjuntament de Banyoles havia previst al barri de Can Puig no es

construiran. Aix� ho ha decidit lÕequip de govern (Junts, amb majoria absoluta), atenent dÕaquesta manera al

ÒmalestarÓ i ÒneguitÓ que el projecte ha generat entre els ve�ns de la zona, segons va assegurar ahir lÕalcalde,

Miquel Noguer.

El perqu�

En les diverses reunions mantingudes amb els habitants del barri Ðva indicar NoguerÐ, aquests havien expressat

una oposici� generalitzada, fruit, en par t, de la mala experi�ncia de la promoci� dÕHPO de la Generalitat al

carrer Or fes (consistent en uns pisos habilitats en contenidors), que a hores dÕara sÕestan utilitzant com a llar

temporal dÕemerg�ncia per a fam�lies derivades dels serveis socials. Per estar-hi en contra tamb� sÕargumenta

un previsible augment del tr�nsit i problemes dÕaparcament a la zona. Aix� ho van conf irmar ahir fonts del barri,

les quals Ðvan indicarÐ ja tenen prou Òpressi� dÕhabitatgeÓ i, dÕaltra banda, amb els pisos perdien una zona verda.

Si b� no existeix una associaci� de ve�ns com a tal, en els darrers mesos sÕha ver tebrat a Can Puig una

organitzaci� a par tir dÕun grup de WhatsApp.

Es faran en un altre lloc

El bloc (amb 50 o 60 habitatges) sÕhavia dÕaixecar  en uns terrenys de titularitat municipal

[http://www.elpuntavui.cat/societat/ar ticle/5-societat/2215465-banyoles-prepara-pisos-de-proteccio-of icial.html?cca=3]

destinats a equipaments, situats al carrer Boi Juscafresa, sota el pavell� i lÕescola de Can Puig, que

lÕAjuntament ja havia requalif icat fa uns mesos per poder-hi encabir habitatges. A cur t termini sÕhavia de

convocar un concurs per escollir lÕempresa que es cuidaria tant de la construcci� com de la gesti� del bloc per

un per�ode de 75 anys. Aquest pas, per�, no sÕha arribat a donar ni es donar� mai, va insistir Noguer, referint-se al

projecte concret de Can Puig. No sÕha renunciat Ðtamb� va recalcarÐ a fer una promoci� dÕHPO en un altre indret,

motiu pel qual els t�cnics municipals ja tenen lÕenc�rrec de cercar el lloc idoni. ÒVull manifestar el ferm

comprom�s meu i del govern que encap�alo per dir que aquesta necessitat dÕHPO que t� la ciutat no la deixarem

�r fena, buscarem lÕespai o els espais idonis per poder-ho ferÓ, va avan�ar lÕalcalde, que va compar�ixer davant la

premsa en companyia del primer tinent dÕalcaldia, Jordi Congost.

For ta demanda

Si b� Banyoles ja disposa dÕalguns HPO de promoci� privada i de promoci� p�blica, a c�rrec de la Generalitat

(com els de Cal General i els esmentats del carrer Or fes), els de Can Puig haurien estat els primers impulsats

per lÕAjuntament. De possibles llogaters no nÕhaurien faltat, ja que ara mateix hi ha unes cent peticions per

disposar dÕun habitatge dÕaquesta mena.



Per ERC, model erroni

El principal grup de lÕoposici�, ERC, considera que el desenlla� que ha tingut el projecte demostra que no es

podia fer ÒdÕesquena al barriÓ. El seu por taveu, Jaume Butiny�, va compar tir el convenciment general que a

Banyoles hi ha un d�f icit de pisos de protecci� of icial, per� va distanciar-se del model que es volia aplicar a Can

Puig. ÒNosaltres creiem que la millor f�rmula no �s concentrar-los tots en un sol punt, sin� distribuir-los en

quantitats petites per diferents zones de la ciutatÓ, va explicar. El cas dÕaquesta promoci� fallida vindria a

demostrar Ðva considerar Butiny�Ð la inexistent planif icaci� de la ciutat a llarg termini: els terrenys escollits

estaven destinats inicialment a una llar dÕinfants, posteriorment el govern de Noguer els va requalif icar com a

equipaments en general i, en �ltima inst�ncia, els ha requalif icat per poder-hi fer el bloc de pisos, va recordar el

por taveu republic�.

ÒSense estrat�giaÓ

Tant Sumem Banyoles com el representant de Conviv�ncia i Progr�s (CiP) troben evident que el govern de Junts

no planif ica a llarg termini. Quim Fern�ndez, de CiP, va ser contundent: ÒEl projecte de Can Puig no t� un mal fons

per� �s un  exemple clar de com es comen�a una casa per la teulada; el govern no ha incl�s ni una sola par tida

per a habitatge en el pressupost i es va obstinar a tirar endavant aquesta promoci�, que ara ha de descar tar,

abans de tenir redactat i aprovat el pla estrat�gic dÕhabitatge que ten�em caducat des del 2021 i ni tan sols va ser

idea seva renovar-lo [va ser CiP qui va proposar-ho].Ó Per a Fern�ndez, amb el pla es podria Òsaber en quines

zones encaixen millor els pisos de protecci� of icial; establir una estrat�gia per cobrir aquesta necessitat i

repar tir lÕofer ta al conjunt de la ciutat; o estudiar mecanismes per fomentar la rehabilitaci� i el lloguer assequible

a tots els barrisÓ.

Des de Sumem, Non Casadevall considera que ha estat una demostraci� de Òmala gesti�Ó i que, abans de situar

els pisos en un lloc concret, calia disposar del pla dÕhabitatge. Despr�s de lÕerror de posar-los a Can Puig (perqu�

ja sÕhi havien posat HPO), ara sÕha improvisat una marxa enrere arran de les queixes ve�nals i la proximitat de les

eleccions, segons el parer de Casadevall.
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